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Innspill til planarbeidet med «Kommunedelplan for Lifjell 2023-2033 for MT kommune». 

Lifjell beitelag var innkalt til møte angående planarbeidet for Kommunedel plan for Lifjell 2023-2033 

på landbrukskontoret 5.4.22. Vi ble der informert om planarbeidet som er på gang og oppfordret til å 

komme med innspill til planarbeidet. 

På møtet diskuterte vi hvilke følger hytteutbygginga på Lifjell har hatt for sauenæringa på Lifjell og 

tiltak for å hindre redusere skadevirkningene som har vært på sauenæringa så langt og gjøre det 

mulig å ha sau på beite på Lifjell i framtida.  

Sauebønder har beiterett på ulike sameier som der det har foregått hytteutbygging. (eks. Folkestad 

sameie). Denne beiteretten har ikke saueeiere sagt fra seg eller blitt kompensert for eller kommet til 

enighet for hvordan denne beiteretten begrenses. Det kan se ut som om hytteeierne ikke er 

informert om denne heftelsen ved kjøp av hyttetomter og dermed burde være klar over at det 

foregår beiting av sau på arealet. 

Sau på beite er redusert betydelig i perioden med økt hyttebygging på Lifjell. Dette kan ha flere 

årsaker, men de bøndene som fortsatt har sau på fjellet har følgende erfaringer: 

• Beiteretten er prøvd innskrenket ved at saueeiere blant annet truet med rettsak for at sau 

beiter i hytteområdet.  

• Et vesentlig antall sau er drept av løshund eller blitt så skada av løshunder at de må avlives. 

Dette ser en spesielt i sommerferiesesongen når hyttene er i bruk. 

• Sau blir behandlet dårlig av hytteeiere – sau er funnet med malingsruller i ulla, sau er blitt 

stående inne på hyttegjerder som er dårlig egnet for å holde sau ute mm. 

I det videre planarbeidet må det bli klart hva tiltak kommunen bør sette i verk for å bøte på de 

problemene som er oppstått og sørge for at problemene blir færre i framtida. 

Lifjell beitelag foreslår følgende: 

• Kommunen utarbeider en beitebruksplan for området, deriblant at det blir gjort klart hvilke 

beiteretter som finnes i nåværende og kommende utbyggingsområder. 

• Kommunen sørger for utvida utmarkstilsyn med begrensa politimyndighet i 

sommerferiesesongen for å redusere løshundproblematikken- 

• Holdningsskapende arbeid med hensyn på hundeeiers plikter og båndtvang i hele 

beitesesongen.  

• Tillate inngjerding av et lite areal rundt hyttene (må være egna til å holde sau ute) 

• Ikke utvide arealet for hyttebygging og ta ikke-utbygd alpinanlegg ut av kommunedelplanen 

Ellers viser vi til referatet til Dag Gjermund Roheim fra møtet 5.4.22 som var en god 

oppsummering av synspunkter på møtet. 
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